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VI  PROCES PRIVATIZACIJE 

 

I dok se i dalje ništa ne preduzima na implementaciji Medijskom strategijom najavljenog 

povlačenja države iz medijskog vlasništva, kontroverze nastavljaju da prate već privatizovane 

medije, od kojih, u pojedinim, država i dalje ima značajan udeo, kao što je to slučaj sa Novostima. 

Milan Beko koji je većinski vlasnik Novosti, saopštio je 17. maja da su njegove kompanije preko 

kojih drži akcije novinskog izdavača, dobile arbitražni spor protiv nemačke medijske grupacije 

VAC. Iz VAC-a, koji je pre dve godine objavio da se povlači iz Srbije upravo zbog kontroverzi koje 

su pratile njihove pokušaje da preuzmu većinski paket u Novostima, odgovorili su da nisu 

izgubili arbitražni postupak i odbacili su Bekove tvrdnje kao netačne. Oni tvrde da zbog 

povlačenja iz Srbije, više ne vide razlog za nastavljanje arbitražnog postupka protiv Bekovih 

firmi, te da su zato i povukli tužbu i platili troškove spora. Iz VAC-a još kažu da su i kada su 

pokrenuli arbitražni postupak, pretpostavili da će u svakom slučaju morati da plate troškove, 

budući da su, kako tvrde, njihova istraživanja pokazala da Bekove firme i inače nemaju imovinu 

iz koje bi mogli da se namire troškovi. Podsetimo, Milan Beko je sam potvrdio da kontroliše tri 

strane kompanije, Trimax Investments, Ardos Holding i Karamat Holding, koje zajedno u svom 

vlasništvu imaju 62,4 odsto akcija Novosti. Komisija za hartije od vrednosti mu je u junu 2011. 

godine naložila da ponudu za preuzimanje ostalih akcija Novosti objavi najkasnije u roku od tri 

meseca ili da, u suprotnom, objavi prodaju svih akcija iznad praga od 25 odsto akcija Novosti. Ni 

do jednog od ove dve stvari nije došlo, a Milan Beko više jedino ne može da glasa po osnovu 

akcija iznad praga od 25 odsto, što je kreiralo situaciju u kojoj je akcionar sa najviše glasova u 

Novostima ponovo država. Mediji koji su pratili ovu situaciju, pisali su da Milan Beko realno i 

nije bio u situaciji da da ponudu za preuzimanje, budući da bi ponudu morao da da po ceni koja 

je u trenutnim uslovima nerealno visoka, niti da proda sve akcije preko 25 odsto, budući da je na 

tim akcijama navodno upisana zaloga, kojom su obezbeđena prava medijske grupacije VAC. VAC 

je, sa svoje strane, pokušao da dobije saglasnost Komisije za zaštitu konkurencije za sprovođenje 

koncentracije sticanjem akcija Trimax Investments, Ardos Holding i Karamat Holdingsa u 

Novostima, ali je takav zahtev Komisija odbacila oktobra prošle godine zbog, kako je rečeno, 

nеdоstаvlјаnjа dоkаzа о prаvnоm оsnоvu sprоvоđеnjа kоncеntrаciје. Dok se čitava ova zbrka ne 

reši, država koja u Novostima neposredno ima 29,5 odsto akcija, a posredno, preko Republičkog 

fonda za penzijsko i invalidsko osiguranje, još 7,15 odsto akcija, te sa tim brojem akcija i većinu u 

skupštini akcionara Novosti. Godišnja sednica, koja je bila zakazana za 25. maj,  odložena je zbog 

nedostatka kvoruma. 

 


